
                                                                                              

 
Aan: het College van Burgemeester en Wethouders van de gemeente Venlo 
Van: fractie EENLokaal / Leon van den Beucken  
Schriftelijke vragen ex. artikel 44 reglement van orde 
Belfeld 2 augustus 2023 
 

Onderwerp: Help! De Snelle Sprong Tegelen verzuipt en verloedert! 

Geacht college, 
 
In het Maasveld, maar ook op steeds meer andere plekken in het land veroorzaakt de bever behalve 
vreugde ook problemen, overlast en zelfs gevaar voor mensen en andere dieren. Het kon niet uitblijven 
dat er een Beverbeheerplan moest worden opgesteld, waarover Raadsinformatiebrief 2023-60 is 
verschenen. De aandacht voor de overlast gaat – volledig terecht – uit naar woongebieden als de 
Beekpunge in Tegelen. EENLokaal zal dit blijven monitoren. Maar er is nog een grootschalige bedreiging. 
Het gebied de Snelle Sprong komt onder water te staan, en de (hoofd)oorzaak zijn de beverdammen.  
 
De bever is begin jaren 2000 kunstmatig geïntroduceerd, en het was de bedoeling dat deze in slechts in 
de “kansrijke gebieden” zou leven. Dat heeft anders uitgepakt. Uiteraard zijn wij – in de zin van de soort 
in zijn algemeenheid -  voor de instandhouding en bescherming van het voorheen niet of nauwelijks 
aanwezige dier. Ondertussen wordt de bever geclassificeerd als vrij algemene soort in Nederland, maar 
staat nog wel op de Europese Rode lijst. En dat heeft ook gevolgen voor onze provincie en gemeente, 
zeker daar waar de bever lokaal een plaag en gevaar begint te vormen. 
 
De Snelle Sprong in Tegelen is een van de meest in het oog springende voorbeelden – buiten de 
bebouwde kom - waar de keerzijde van het plezier van de bevers zichtbaar wordt. Het verdrinken en 
langzaam verdwijnen van een unieke bronbosflora. 
 

    
Google kaarten: het betreft het rode gebied 
 
 

https://gemeenteraad.venlo.nl/Documenten/Raadsinformatiebrieven/060-2023-RIB-Beverbeheerplan
https://waarneming.nl/species/375/


Vraag 1 
Is het college bekend met deze problematiek en ziet het college het blank komen staan van de Snelle 
Sprong als een bedreiging en teloorgang van een unieke bronbosflora? Zo nee waarom dan niet?  
 
EENLokaal ziet deze problematiek in ieder geval wel. De snelle Sprong was gezegend met unieke Flora 
en Fauna. Met nadruk op WAS. Het gebied is drassig geworden, het grondwater is plaatselijk 
oppervlaktewater geworden en aldus het gebied is aan het verdrinken/reeds verdronken. Deze 
vernatting heeft ingrijpende gevolgen voor het gebied. De gronden zijn met name van Staatsbosbeheer 
en de gemeente Venlo. De oorspronkelijk zeer unieke bron bosflora zijn in rap tempo aan het 
verdwijnen of reeds verdwenen. Zoals het Paarbladig Goudveil (Chrysosplenium oppositifolium), 
Dotterbloem (Caltha palustris), Daslook (Allium ursinum) en Gladde Zegge (Carex laevigata). Verder zien 
we op zeer grote schaal dat berken en eikenbomen, waaronder beeldbepalende oude bomen van zeker 
80 jaar oud, zijn afgestorven. Kijkend vanaf de A73 in oostelijke richting is het afsterven van deze bomen 
reeds enkele jaren goed waarneembaar. 
 
EENLokaal is de afgelopen jaren regelmatig ter plekke gegaan en ziet dat het water steeds hoger is 
komen te staan.  Ook via Lokaal-Limburg zijn in de provincie herhaaldelijk zorgen geuit over het gebied 
de Snelle Sprong.  
Zoals wij uit plaatselijke contacten vernamen is er een schouw geweest, in het voorjaar, om de situatie 
nader te bekijken. Daarbij waren o.a. de gemeente, de provincie Limburg, Staatsbosbeheer en het 
Waterschap Limburg en een buurtbewoner vertegenwoordigd.  
 
 

       
Een enorme vernatting van het gebied: langzaam maar zeker afstervende bossen 
 
 
Vraag 2 
Is de conclusie van deze schouw al met de gemeente gedeeld, zo nee waarom niet?  
 
Vraag 3 
Is de gemeente Venlo met ons van mening dat de resultaten en conclusies op tafel moeten komen om 
tot een breed gedragen plan van aanpak te komen? Zo nee, waarom niet?  
 



EENLokaal krijgt de indruk dat Staatbosbeheer anders aankijkt tegen de vernatting en de rol van 
bever(dammen) hierbij, dan het Waterschap, de gemeente en de Provincie. We vragen ons af hoe dit en 
de versnippering van eigendommen, de verschillende insteek en de communicatie onze natuur ten 
goede komt. We hebben begrepen dat juist in dit gebied processen gestart zijn of worden om 
gemeentelijke gronden te vervreemden aan Staatsbosbeheer. Dat baart ons ernstige zorgen. Immers de 
gemeente raakt dan helemaal de regie kwijt aan Staatsbosbeheer en we hebben nog geen signalen of 
daden gezien om de problematiek aan te pakken door laatstgenoemde organisatie.  
 
Vraag 4 
Is het juist dat de gemeente Venlo op het punt staat in dit gebied grote stukken grond te gaan 
vervreemden aan Staatsbosbeheer? Zo ja, wat is de reden van deze vervreemding, en welk financieel 
plaatje hangt daar aan?  
 
Vraag 5 
Indien het antwoord op vraag 4 “ja” is, wat betekent dit voor de Bronbosflora en de bijzondere 
natuurwaarden?  
 
Vraag 6 
Indien het antwoord op vraag 4 “ja” is, wil de gemeente – gezien de ernst van de situatie – de 
voorgenomen transacties intrekken of opschorten, dan wel hier de nodige voorwaarden aan stellen 
om de problematiek aan te pakken? Zo nee, waarom dan niet?  
 

 
Vele bomen zijn al afgestorven, meerdere hectaren buffer tussen A73 en Steilrand weg.. 
 
Het kan niet anders als dat het waterpeil nabij en onder de A73 ook fors gestegen is door de 
beverdammen en de vernatting. Immers deze snelweg ligt pal naast het verdronken gebied, aan de voet 
van de Steilrand. Lang de A73 zijn voor zover bekend een aantal meetpunten langs de A73 opgericht, wij 
vermoeden dat dit Watermeetpunten zijn. Al met al is EENLokaal bezorgd over de situatie. 
 
Vraag 7 
Is het bij het college bekend of er door het verdrinken van het gebied, gevaar is voor de A73 en de 
Steilrandweg en de veiligheid van de gebruikers? Is er hierover al overleg met Rijkswaterstaat (als 
wegbeheerder) Staatsbosbeheer (als mede-grondeigenaar) en de provincie Limburg?  
 
 
Fractie EENLokaal                    
Leon van den Beucken      


